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ستون حرف مردم 
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انتقادها و مشکلات شماست.
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نیروی  ● بیرجند  پزشکی  علوم  دانشگاه  چرا 
طرحی رشته اتاق عمل قبول نمی کند؟ با این که 
نیروهای طرحی گذشته رفته اند نیروی جدید 

جذب نمی شود و از سال 95 بیکاریم.
رحیمی  ● دکتر  شهید  بیمارستان  دهی  نوبت 

بیرجند با یک خط تلفن مطلوب نیست به ویژه برای 
دریافت نوبت سونوگرافی، آزمایشگاه و ... . زمانی 
که خط آزاد می شود نوبت دهی هم به پایان می 
رسد. مسئولان مدیریت درمان تامین اجتماعی 

برای این مشکل چند ساله چاره ای بیندیشند.
شهرداری بیرجند برای بوستان سایت اداری  ●

هزینه کرده است در حالی که پارك از واحدهای 
مسكونی دور است. این پارك در حالی ساخته 
شد كه بارها گلایه مردم از نبود فضای سبز و پارك 
برای ساكنان این مجتمع های مسكونی به گوش 
مسئولان رسیده بود و احداث پارک در زمین 
بالاتر از بیمارستان حضرت ابوالفضل )ع( کلنگ 
زنی ولی ناگهان زمین به بیمارستان فروخته 
شد. شهرداری زمین های بهتری پایین تر از 
بیمارستان یا در سایت اداری )خیابان محبت( به 

این كار اختصاص دهد تا برای مردم مفید باشد.
 قطع مکرر آب شرب خوسف به دلیل افت فشار  ●

و منبع آب هزار متر مکعبی که جوابگوی جمعیت 
فعلی شهر نیست، مشکلات زیادی برای ساکنان 
مسکن مهر این شهر رقم زده است. مسئولان آبفای 
خوسف برای رفع مشکل مردم چاره ای بیندیشند.

روزنامه سیاسی، اقتصادی، فرهنگی، اجتماعی

اخبار 2

رئیس پلیس راه 
استان: بیشتر 

تصادف های جاده 
ای استان مربوط 

به محورهای 
طبس است چرا 

که در این محورها 
کمترین خدمات 

جاده ای وجود 
دارد

فرخ نژاد

  ورودی های امن و با مبلمان زیبا نقش تعیین کننده 
ای افزون بر ایمنی و دید بصری، بر انتخاب مسیر برای 
سفرهای دوباره، ماندگاری مسافران، رغبت سرمایه 
گذاران برای سرمایه گذاری و ... دارد اما این موضوع 
مهم و اساسی درباره ورودی های استان چندان نمود 
و مصداق ندارد! به گزارش »خراسان جنوبی«، اولین 
جلسه جدی برای سامان دادن به دروازه های ورودی 
وضعیت  بررسی  نشست  قالب  در  استان  خروجی  و 
راه های استان برگزار شد تا به ایمن سازی، احداث 
مبلمان خاص و جذاب و در کل در شان خراسان جنوبی 
توجه شود. اهتمام ویژه به این موضوع از آن روست که 
خراسان جنوبی در میان دو کریدور چابهار- مشهد و 
بندرعباس - مشهد قرار دارد. مدیر کل راه و شهرسازی 

هم در این جلسه، از ارتقای 50 درصدی قطعاتی از این 
کریدورها به بزرگراه خبر داد که در محدوده استان 
قرار دارد هر چند 50 درصد تصادف های رخ داده نیز 
مربوط به این دو کریدور است. »جعفری«، به در دست 
اجرا بودن 12 پروژه باند دوم استان اشاره و اظهار 
کرد: 564 کیلومتر از هزار و 865 کیلومتر طول راه 
های خراسان جنوبی دوبانده است و 90 کیلومتر از 
راه های استان نیز تا پایان امسال به بزرگراه ارتقا می 
یابد. مدیر کل راهداری و حمل و نقل جاده ای نیز از 
پروژه مطالعاتی که برای احصای نیازها و زیباسازی 
شش کریدور ورودی و خروجی انجام شده است، پرده 
برداری کرد و شش کریدور را گناباد -بیرجند، زاهدان- 
بیرجند، بجستان- فردوس، راور- دیهوک، یزد- طبس 
و اصفهان- یزد دانست و اعتبار لازم برای تجهیز آن ها را 
حدود 66 میلیارد تومان اعلام کرد. »شهامت«، یکی از 

 نیاز 66 میلیاردی برای سامان دهی 6 کریدور ورودی
خراسان�جنوبی��66سال�پیش����       

در�روزنامه

مزاحمت بلندگو

روزنامه خراسان در شماره 2184 به تاریخ 25 دی 1335 در مطلبی در 
صفحه پنج آورده است: بطوریکه اطلاع میرسد شهرداری طبس در میدان 
عمومی شهر بلندگوئی نصب نموده که برنامه های رادیو را پخش میکند 
چون صدای بلندگو مزاحم مردم است و بواسطه نزدیکی بمسجد مردم را 
از نماز باز میدارد اهالی تقاضا کرده اند که بلندگو در محل دیگری نصب 

شود و یا ساعات عبادت و نماز تعطیل شود.

رویداد

پیشنهاد »درشکه خانه« برای مرکز بیرجند شناسی 

قاسمی- کتابخانه ملی تمایلی برای ایجاد مرکز اسناد در استان نشان نمی 
دهد اما اعضای انجمن کتابخانه های عمومی بیرجند ضرورت راه اندازی 
مرکز اسناد و بیرجند شناسی را حس و در جلسه های خود بر این موضوع تاکید 
کردند. اما فرماندار بیرجند در جدیدترین نشست انجمن، عملی شدن این 
پیشنهاد را توصیه و ظرفیت دانشگاه بیرجند برای تامین زمین، نیروی انسانی 
و ... مطرح کرد و پس از این که »قلاسی« معاون فرهنگی، اجتماعی و ورزشی 
شهرداری؛ خالی بودن ساختمان درشکه خانه و امکان استفاده فرهنگی از 
این بنا را مطرح کرد، »ناصری« این موقعیت را مفید دانست. رئیس دانشگاه 
بیرجند هم بر ضرورت ایجاد مرکز اسناد یا محلی برای بیرجند پژوهی تاکید 
و جمع آوری اسناد و همکاری دانشگاه را مطرح کرد. البته دکتر »خامسان« 
پیش بینی ردیف بودجه برای این مرکز را هم پیشنهاد داد. رئیس اداره کتابخانه 
های عمومی بیرجند نیز تصریح کرد: انتظار می رود در شهری فرهنگی، محلی 
برای این کار وجود داشته باشد. تغییر نگاه مردم درباره وضعیت کتابخانه های 

عمومی و معرفی همه فضاهای موجود پیشنهاد دیگر »نیازی« بود. 

چالش مسکن ۱20 مددجوی بهزیستی
 عملیات ساخت مسکن محرومان به منظور خانه دار شدن گروه های هدف 
در استان به ویژه بیرجند آغاز شد. مدیر بهزیستی بیرجند در نشست خبری 
روز گذشته، تامین زمین مددجویان را از عمده مشکلات پیش رو در این باره 
برشمرد و با تاکید بر این که محدودیتی در معرفی افراد برای ساخت وجود 
ندارد، از معرفی 149 متقاضی به بنیاد مسکن خبر داد. »شرفی« گفت: از این 
تعداد فقط سه نفر زمین تحویل گرفتند و 120 نفر بدون زمین هستند. او بیشتر 
مددجویان را ساکن حاجی آباد، امیرآباد، چهکند و دستگرد اعلام کرد و با 
اشاره به همکاری نکردن برخی مسئولان در تامین زمین رایگان به مددجویان، 
اضافه کرد: در صورت تامین نشدن زمین رایگان، فرصت محدود ساخت این 

مسکن ها در بیرجند از دست خواهد رفت.

بستر خدمات الکترونیک؛ اولویت بیمه سلامت
حسین قربانی - ایجاد 
بسترهای ارائه خدمات 
الکترونیک بیمه سلامت 
در استان اولویت دارد. 
سلامت  بیمه  کل  مدیر 
حضور  با  گذشته  روز 
»خراسان  تحریریه  در 
به  خداقوت  با  جنوبی« 
خبرنگاران این روزنامه، 

تعامل موجود بین بیمه سلامت و این روزنامه را در 
اطلاع رسانی ارائه هر چه بهتر خدمات بیمه سلامت 
به جامعه هدف تاثیرگذار دانست. دکتر »علی اربابی« 
با اعلام این که تا پایان امسال این کار در 30 درصد 
استان عملیاتی و به زودی در سرایان هم نسخه 
الکترونیکی اجرا می شود، گفت: طرح پرونده بستری 
الکترونیک با همکاری دانشگاه علوم پزشکی بیرجند 
از بیمارستان رازی آغاز شد و تا شهریور، پرونده 

بستری الکترونیک در بیمارستان های دانشگاه 
علوم پزشکی اجرا می شود. به گفته وی، مطالبات 
مراکز درمانی دانشگاه علوم پزشکی تا آبان 97 و 
70 درصد در سال 98، داروخانه های غیر دولتی تا 
پایان دی 97 و فروردین و اردیبهشت 98 و پزشکان و 
آزمایشگاه ها هم تا پایان آذر و فروردین 97 پرداخت 
شد و پیگیری برای بقیه مطالبات سال 97 از طریق 

دولت در حال انجام است.

پیگیری�حرف�مردم

آب مسکن مهر فاز 2 نهبندان

»مسئولان فکری به حال فشار آب منازل واقع در 
مرحله دوم مسکن مهر نهبندان بردارند. با توجه 
به گرمای هوا و نیاز مبرم به آب، طبقه بالای خانه 
ها در میلان های آخر این نقطه آب ندارد«. این 
پیام 16 تیر در ستون حرف مردم درج شد. روابط 
عمومی شرکت آبفای شهری اعلام کرد که مشکل 
کم فشاری مسکن مهر فاز 2 نهبندان با اجرای خط 
آب رسانی زندان و اتصال ورودی مسکن مهر به این 
خط در سال 98 رفع خواهد شد و مقدمات اجرای 

خط و خرید بخشی از لوله ها انجام شده است.

 حنای بی رنگ بیمه
 برای کشاورزان

اکبری- دیرکرد در پرداخت غرامت ها، اطلاع نداشتن و اشراف کامل از قوانین و 
مقررات بیمه، قیاس بیمه کشاورزی با بیمه های تجاری، تهیه نکردن ابزار و قانون 
مناسب برای هدایت بهره بردار و این که بیمه کشاورزی آن چنان نفوذی نسبت به 
دیگر بیمه ها ندارد و ... سبب شده است تا میل و رغبت کشاورز و دامدار سرزمین 
کویری و پر از حوادث طبیعی خراسان جنوبی برای بیمه محصول کشاورزی کم 
شود. بنا به صحبت مدیر صندوق بیمه محصولات کشاورزی با »خراسان جنوبی«، 
سیل، سرما و یخ بندان و باد و بوران در سال زراعی جاری کشاورز و دامدار استان را 
امان نداد و حدود 82 میلیارد ریال به محصول و دسترنج شان خسارت وارد کرد. 
هر چند این مخاطرات طبیعی است و راه گریزی از آن نیست و بیمه کردن زمین های 
کشاورزی، محصول و دام؛ راهی برای جبران این خسارت هاست اما بی میلی 
بسیاری از کشاورزان و دامداران استان به این امر که ممکن است به دلیل دیرکرد 
در پرداخت غرامت ها و قیاس بیمه کشاورزی با بیمه های تجاری و ... باشد سبب 
شده است این قشر کمتر از یک سوم داشته هایشان را بیمه کنند. بنا به گفته »غنچه«، 
حدود 20 یا 25 درصد اراضی و دام موجود استان بیمه و تا روز گذشته حدود 54 
هزار قرارداد برای بیمه با کشاورزان منعقد شده است و 31 هزار و 800 باغدار 23 
هزار و 300 هکتار از اراضی خود را بیمه کرده اند. وی در آمار خود به بیمه 453 
هزار راس دام، 19 هزار و 600 هکتار محصول زراعی، 52 هزار هکتار مرتع و هزار و 
629 هکتار درخت در سال زراعی جاری اشاره کرد. به گفته این مدیر، ضعف حاکم 
بر بیمه در پرداخت غرامت ها که البته در سال 98 وضعیت آن بهتر شده است، بی 
اطلاعی کشاورز و نبود نقدینگی از سوی تولید کننده، افزایش حق بیمه، پرداخت 
بخشی از حق بیمه توسط دولت که باید افزایش یابد و ... همه از عواملی است که 
سبب شده است استقبال از این نوع بیمه کم باشد. او به پرداخت 192 میلیارد ریال 
غرامت در سال گذشته به کشاورزان و بهره برداران خراسان جنوبی اشاره کرد و از 
برآورد 82 میلیارد ریال خسارت در سال زراعی جاری خبر داد و افزود: در سال 

زراعی 9 میلیارد ریال غرامت به دو هزار و 49 فقره خسارت پرداخت شده است. 

محورها را که برای تامین زیرساخت ها از آن غفلت شده 
است، محور زاهدان- بیرجند برشمرد طوری که به گفته 
او، نه استراحتگاه در این مسیر داریم و نه حتی روشنایی 
آن تامین است. سرهنگ »رضایی« فرمانده پلیس راه 
هم آمار قربانیان جاده ای استان از ابتدای امسال را 91 
نفر اعلام کرد و بیشتر تصادف ها را مربوط به محورهای 
طبس دانست چرا که در این محورهاکمترین خدمات 
جاده ای وجود دارد. معاون استاندار نیز برای سر و 
سامان دادن به ورودی ها و خروجی های استان، از اداره 
کل راه و شهرسازی خواست طرح جامع زیرساخت های 
حمل و نقل با اولویت بندی ورودی ها و خروجی های 
استان تا یک ماه آینده تهیه و تدوین شود. »میرجعفریان« 
از مدیر کل راهداری هم خواست نقشه نواری طرح 
مطالعاتی شش کریدور ورودی و خروجی استان را تا 15 

روز آینده با درج نیازمندی ها تهیه کند.

دغدغه تامین نیاز تخصصی توان بخشی
تامین نیازهای تخصصی توان بخشی به ویژه خدمات 
توان پزشکی کاردرمانی، گفتار درمانی، فیزیوتراپی، 
شنوایی سنجی و بینایی سنجی خانواده های دارای 
عضو یا اعضای معلول از دغدغه های اصلی و همیشگی 
بهزیستی است. معاون امور توان بخشی اداره کل 
بهزیستی گفت: سال گذشته با اعتبار بیش از دو 

میلیارد و 261 میلیون ریال، 660 نفر از توان خواهان 
زیر پوشش بهزیستی استان؛ خدمات فیزیوتراپی، 
کاردرمانی، گفتار درمانی و ... دریافت کردند. دکتر 
»رضازاده« افزود: جلسه های درمانی فراهم شده 
در قالب برنامه خرید خدمات توان پزشکی در سال 

گذشته 9 هزار و 738 مورد بود.


